

The 21st Annual Conference of the International Association of Urban Language Studies

Notice No. 2

The 21st Annual Conference of the International Association of Urban Language Studies is scheduled to take place in Ulaanbaatar, Mongolia from August 16th to 20th, 2024. Since the initial announcement of the conference, it has garnered significant attention from the academic community. By the end of May, the conference email had received 135 paper submissions in various languages such as Chinese, English, Mongolian, and Japanese, showcasing the multilingual membership of the association. Following anonymous reviews by the committee, most (93%) scholars who submitted papers have been approved for conference presentations and have been sent invitations to participate. The conference is a collaborative effort between the School of Arts and Sciences of the National University of Mongolia, the International Association of Urban Language Studies (IAULS), and the China Research Centre for Language Strategies (at Nanjing University).

I Conference theme

The theme of the conference is “Standard Language, Dialects, and Urbanization”, including but not limited to the following topics:

- (1) Linguistic landscapes and speech communities
- (2) Urban dialects and language inheritance
- (3) Language contact and communication
- (4) Language education and policy
- (5) Minority languages
- (6) Endangered languages
- (7) New directions in sociolinguistics

II Keynote speakers

- (1) Dalain Zayabaatar, National University of Mongolia
- (2) Huang Xing, Beijing Normal University
- (3) Xu Daming, Western Sydney University
- (4) Fang Xiaobing, China Research Centre for Language Strategies (Nanjing University)
- (5) Iwaki Hiroyuki, Kochi University

III Conference schedule

August 16th: Registration.

August 17th: Opening Ceremony, Keynote Speeches, Parallel Sessions

August 18th: Parallel Sessions, Keynote Speeches, Closing Ceremony

August 19th: Discussion/Group Activities

August 20th: Departure

Location: Main Library Building, National University of Mongolia, Ulaanbaatar, Mongolia

(Ikh Surguuliin Gudamj-1, 14201 Ulaanbaatar, Mongolia)

<https://library.num.edu.mn/> <https://www.num.edu.mn/>

IV Conference fees

The registration fee for this conference: Online participants are free of charge; the fee of onsite participants is 100 USD (per participant) for non-members, and 50 USD (per participant) for members and students. Additional expenses such as travel, accommodation, and visa fees are the responsibility of the participant. All other costs, including activity fees, will also be borne by the participant.

V Conference contacts

Conference E-mail: uls2024@163.com

WeChat group: ULS21 group (offline)

VI Acknowledgement

The organizing committee expresses gratitude to the following scholars for their assistance in reviewing abstracts for the conference:

ASAHI Yoshiyuki, BAO Lianqun, CAI Bing, Dalain Zayabaatar, Erdene Ocir, GAO Youhan, GE Yanhong, GUO Jun, HAN Yawen, HIDAKA Chiemi, IWAKI Hiroyuki, LI Chen, LI Dan, LI Haiying, LI Ronggang, LIN Gang, OGAWA Shunsuke, Paul Kerswill, QI Ruying, Tsebeendorjin Batdorj, TOMOSADA Kenji, WU Xiaojun, WANG Feifan, XU Daming, YAN Xi, YIN Jing, YU Weiqi, ZHANG Binghua, ZHANG Jingwei, ZHAO Jianhong.

ULS21 Organizing Committee

July 3, 2024

第 21 届国际城市语言学会年会

二号通知

第 21 届国际城市语言学会年会(The 21st Annual Conference of the International Association of Urban Language Studies)将于 2024 年 8 月 16 日至 20 日在蒙古国乌兰巴托市召开。会议一号通知发布后，受到学界的广泛关注，截止到五月底，会议邮箱已经收到参会投稿论文 135 篇。收到的稿件包括中，英，蒙，日等多种语言文字的稿件，体现了学会的国际化特点。目前，经过审稿委员会委员的匿名审稿，大部分投稿学者（约 93%）已经获得会议发言的资格，组委会已经向他们发出了参会邀请函。本次会议由蒙古国国立大学科学学院、国际城市语言学会(IAULS)和中国语言战略研究中心（/南京大学）联合主办。主办方将邀请国际知名学者围绕城市语言研究的前沿问题发表会议主题演讲。

一、会议主题

本届会议以“标准语、方言与城市化”作为主题，同时包括但不限于以下议题：

- | | |
|---------------|---------------|
| (1) 语言景观与言语社区 | (2) 城市方言与语言传承 |
| (3) 语言接触与语言传播 | (4) 语言教育与语言政策 |
| (5) 少数民族语言文字 | (6) 濒危语言 |
| (7) 社会语言学的新课题 | |

二、主旨发言人（暂定）

- | | |
|-----------------------|------------------|
| (1) Dalain Zayabaatar | 蒙古国国立大学 |
| (2) 黄行 | 北京师范大学 |
| (3) 徐大明 | 西悉尼大学 |
| (4) 方小兵 | 中国语言战略研究中心（南京大学） |
| (5) 岩城裕之 | 高知大学 |

三、日程安排及地点

- 8月16日：全天报到
8月17日：开幕式、主旨发言、小组报告
8月18日：小组报告、主旨发言、闭幕式
8月19日：讨论&交流活动
8月20日：离会

地点：蒙古国国立大学 图书馆主楼

(Ikh Surguuliin Gudamj-1, 14201 Ulaanbaatar, Mongolia)
<https://library.num.edu.mn/> <https://www.num.edu.mn/>

四、会议费用

本次会议会务费：线下参会学者收取会务费 100 美元、会员和学生减半为 50 美元；在线参与者免费；差旅费以及交流活动费等费用自理。

五、会议联系

会议专用邮箱：uls2024@163.com

线下参会微信群：【ULS21 线下参会组】

六、致谢

年会组委会感谢以下学者协助审阅会议摘要。

朝日祥之、包聯群、蔡冰、Dalain Zayabaatar、Erdene Ocir、高友晗、葛燕红、郭骏、韩亚文、日高知惠实、岩城裕之、李晨、李丹、李海英、李荣刚、林纲、小川俊輔、Paul Kerswill、QI Ruying、Tsebeendorjiin Batdorj、友定賢治、武小军、王非凡、徐大明、阎喜、尹静、俞玮奇、张斌华、张璟玮、赵剑宏等。

第二十一届国际城市语言学会年会(ULS21)组委会

2024 年 7 月 3 日

国際都市言語学会第 21 回年次大会

通知(第 2 号)

国際都市言語学会の第 21 回年次大会は、2024 年 8 月 16 日から 20 日まで、モンゴル国ウランバートル市で開催されます。第 1 号の通知を公表して以来、学界から大きな注目を集め、5 月末までに、中国語、英語、モンゴル語、日本語など様々な言語や文字による 135 件の論文が提出され、学会の多様性が示されています。専門家による厳格な匿名査読の結果、提出された多くの論文（約 93%）の発表が承認され、招聘状もすでに送付されました。大会は、モンゴル国国立大学科学学院と国際都市言語学会 (IAULS) および中国言語戦略研究センター（南京大学）が共催します。本年次大会には、著名な学者らが都市言語研究の最先端の課題に焦点を当て、基調講演を行う予定です。

I テーマ

本大会のテーマは「標準語、方言と都市化」です。以下のトピックを中心としますが、これらに限定されない研究も含まれます。

- (1) 言語景観とスピーチコミュニケーション
- (2) 都市方言と言語継承
- (3) 言語接触とコミュニケーション
- (4) 言語教育と言語政策
- (5) 少数言語関連研究
- (6) 危機言語研究
- (7) 社会言語学関連萌芽研究

II 基調講演(暫定)

- (1) Dalain Zayabaatar モンゴル国国立大学
- (2) 黄行 北京師範大学
- (3) 徐大明 ウエスタンシドニー大学
- (4) 方小兵 中国言語戦略研究センター（南京大学）
- (5) 岩城裕之 高知大学

III 日程・スケジュール・場所

- 8 月 16 日（金）：受付
- 8 月 17 日（土）：開会式、キーノートスピーチ、ディスカッション(分科会)
- 8 月 18 日（日）：ディスカッション(分科会)、キーノートスピーチ、閉幕式
- 8 月 19 日（月）：ディスカッション&交流活動
- 8 月 20 日（火）：解散

場所：モンゴル国国立大学 図書館本館

(Ikh Surguuliin Gudamj-1, 14201 Ulaanbaatar, Mongolia)

<https://library.num.edu.mn/> <https://www.num.edu.mn/>

IV 参加費

本大会の参加費について：オンライン参加者は無料、対面参加者は非会員が 100 ドル、会員と学生は 50 ドル（半額）です。旅費等のその他の費用は自己負担になります。

V 連絡先

国際都市言語学会 : uls2024@163.com

対面参加 : WeChat: ULS21 グループ

VI 謝辞:

匿名査読及び関連作業に協力した以下の皆様に心より感謝を申し上げます。

朝日祥之、包聯群、蔡冰、Dalain Zayabaatar、Erdene Ocir、高友晗、葛燕紅、郭驥、韓亞文、日高知惠実、岩城裕之、李晨、李丹、李海英、李榮剛、林綱、小川俊輔、Paul Kerswill、QI Ruying、Tsebeendorjiin Batdorj、友定賢治、武小軍、王非凡、徐大明、閻喜、尹靜、俞玲奇、張斌華、張璟瑋、趙劍宏など。

ULS21 年次大会実行委員会

2024 年 7 月 3 日